
Protokół nr 4/2023 

Zebrania Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

z dnia 29.05. 2023r. 

 

Obecni 

1. Przewodnicząca komisji: Beata Młynarczyk 

2. Z-ca przewodniczącej: Krzysztof Paloc 

3. Członek: Krzysztof Małek 

4. Członek: Stanisław Zbroja 

5. Członek: Teresa Władarz 

6. Członek: Dominika Burkiewicz- Dzumyk  

7. Zastępca Wójta: Daniel Kurasz 

8. Dyrektor GZOF Izabela Sanecznik 

9. Radna Gminy Gorzyce: Izabela Borecka 

10. Dyrektor ZSP w Turzy Śl.: Klaudia Tatarczyk 

 

Plan posiedzenia: 

1.     Otwarcie posiedzenia. 

2.     Przyjęcie porządku posiedzenia 

3.     Przyjęcie protokołu z poprzedniej komisji 

4.     Pozyskanie informacji na temat finansowania oświaty w gminie 

Gorzyce 

5.     Funkcjonowanie klasy sportowej w roku szkolnym 2023/2024 

6.     Wolne wnioski i zapytania 

7.     Zakończenie posiedzenia 

 

Ad 1. Przewodnicząca Beata Młynarczyk powitała członków komisji oraz 

przybyłych gości 

Ad 2. Jednogłośnie przyjęto porządek posiedzenia. 

Ad 3. Jednogłośnie przyjęto protokół z poprzedniego zebrania komisji. 

 



Ad 4. Pani dyrektor GZOF –u Izabela Sanecznik opisała strukturę 

finansowania oświatowego. Budżet składa się z dwóch części. Na pierwszą 

składają się wydatki na poszczególne placówki. Są to: wynagrodzenie 

nauczycieli, utrzymanie budynków, pracownicy obsługi. Ta część budżetu 

musi być zatwierdzana uchwałą. Druga część to część merytoryczna. 

Obejmuje wszystkie zagadnienia realizowane przez referat oświaty (dowóz 

dzieci na zajęcia, dojazdy na religie, nagrody wójta, stypendia, klubu 

dziecięcego)  

Tegoroczny budżet zawiera się w kwocie 44.603.528,46zł, zgodnie z planem 

przyjętym 01.01.2023. Przyznana subwencja wynosi 25.849.623zł. Różnica 

między realnymi potrzebami a subwencją wynosi ok. 18 mln. Do zadań 

własnych gminy należy finansowanie przedszkola. Na każde dziecko 

przedszkolne przyznawana jest dotacja w kwocie 1500zł/rok.  

 W dalszej części swojej wypowiedzi Pani dyrektor Sanecznik przestawiła 

sposób finansowania specjalnej organizacji nauki w gminie Gorzyce. 

Dotyczy ona m.in. dzieci, którym wydano orzeczenie o niepełnosprawności. 

Zastępca wójta Daniel Kurasz dodał, iż orzeczenie o dysfunkcji czy 

niepełnosprawności musi wpłynąć do referatu oświaty do 30 września, aby 

mogły być uwzględnione w subwencji. Z przyznanych pieniędzy zakupione 

są m.in. salki sensoryczne , monitory interaktywne itp. 

 

Przewodnicząca Młynarczyk zapytała p. dyrektor ZSP w Turzy Śl. Klaudię 

Tatarczyk, w jaki sposób pozyskuje ona nauczycieli do nauczania 

specjalnego. P. dyrektor odpowiedziała, że wśród swoich pracowników ma 

już logopedę, rehabilitanta prowadzącego zajęcia korekcyjne. Z pieniędzy 

subwencyjnych na ten cel, zaopatrzono szkołę w bieżnię, wyposażono salki 

, dziecięce ortezy.  

Pani dyrektor wspomniała, iż nauczyciele na bieżąco uzupełniają 

kwalifikacje w kierunku opieki nad dziećmi z aspergerem i autyzmem. Od 

września w Turzy Śl. nie będzie psychologa gdyż odchodzi do innej pracy. 

(potrzeba realizacji 70 godzin) 

 



Radny Stanisław Zbroja zapytał o to, jaką kwotę przeznacza się na dowozy 

dzieci do szkół? 

(informacja będzie podana 31.05.2023 na sesji) 

Pani Sanecznik wymieniła trasy jakie pokonuje gminny autobus: 

-  Rafa w Wodzisław Śl 

-  Żory (1 dziecko) 

- Odra i baseny (pomarańczowy autobus) 

- szkoła specjalna w Wodzisławiu Śl. 

- Racibórz  

- Rybnik   1,15zł/km 

Przewodnicząca Młynarczyk zapytała jakie są podejmowane działania w 

przypadku zauważenia przez nauczycieli dysfunkcji u ucznia. 

Pani dyrektor Tatarczyk odpowiedziała, że jeśli nauczyciele podejrzewają, 

że dziecko ma dysfunkcje, to wysyła się je do poradni do zbadania . Szkoła 

kieruje rodzica w Bezpieczny Rejs ( robi się badanie przesiewowe 

pierwszych klas). Następnie Pani Tatarczyk opowiedziała o dzieciach z 

dysfunkcjami w swojej szkole, o tym jak zachowują się na zajęciach oraz o 

tym jak przebiega integracja z uczniami w klasie. Okazuje się, że dzieci są 

przyzwyczajone do dzieci z dysfunkcjami, nie mają uprzedzeń,  są otwarte 

i świetnie współpracuja. 

 

W dalszej części zebrania zastępca wójta Daniel Kurasz poinformował, że: 

 - Po raz pierwszy rekrutacja została ostatecznie zamknięta i nie trzeba 

otwierać nowych oddziałów.  

 - Nasza gmina finansuje naukę 50 osób spoza naszej gminy.  

- Planuje się 6 nowych oddziałów przedszkolnych 

- Pojawia się możliwość realizacji nowego projektu.  Do przedszkola przy 

zerowym wkładzie własnym można pozyskać środki. Będzie realizowany w 

ciągu 1,5- 2 lat. Gmina chce, aby przedszkola wzięły udział w zajęciach 

dodatkowych, z możliwością doposażenia sal. 

Ad 5.  



Pani dyrektor Tatarczyk poinformowała, że na dzień dzisiejszy (tj. 

25.05.2023)  przed rekrutacją złożono 11 wniosków. Wspomniała, iż jedna 

klasa może liczyć do 24 uczniów, by nie dzielić jej na grupy. Obecnie 

funkcjonują klasy 4 i 5. Jest 4a i 4b (jedna sportowa, druga nie). Piątej 

klasa są 3 oddziały po 20 osób. Klasa trzecia ma 2 oddziały a i b 

Transport klas sportowych w planowanej do otwarcia klasie zapewni 

sponsor, co w znacznym stopniu odciąży oświatowy budżet. 

Następnie pani dyrektor Tatarczyk odniosła się do wyjazdów dzieci na 

basen. W bieżącym roku na basen jeździły klasy czwarte, co jej zdaniem 

było bardzo dobrym działaniem i lepiej się sprawdziło niż w klasach 1-3. 

Projekt 1-3 był projektem zewnętrznym, co nie do końca satysfakcjonowało 

dzieci, gdyż nie pracowały ze znanym sobie nauczycielem, lecz obcym 

instruktorem 

Ad 6.  

W wolnych wnioskach radna Pani Izabela Borecka zapytała zastępcę wójta 

o regulamin wynagradzania nauczycieli, jakie działania zostaną podjęte w 

sprawie jego modyfikacji? 

Pan Daniel Kurasz przyznał, iż regulamin jest mało praktyczny, nie daje 

dyrektorom swobody w ocenianiu i powinien zostać poprawiony w 

najbliższym czasie. 

 Ad 7.  

Przewodnicząca Beata Młynarczyk zamknęła posiedzenie Komisji Oświaty 

Kultury i Sportu oraz pożegnała członków komisji i przybyłych gości. 

 

 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, 

Kultury i Sportu 

Beata Młynarczyk 

 


